
Zápis z výročního sborového shromáždění Farního sboru ČCE v Chrástu 
konaného v Chrástu dne 19. 3. 2023 

 
 
 
Výroční sborové shromáždění (dále též jen „VSS“) bylo předem řádně ohlášeno. 
Jednání zahájil cca v 10:50 hod. bratr farář Karel Šimr. 
Počet přítomných na začátku VSS: 

- 19 členů sboru s hlasovacím právem  
- 1 host 

 
Pořad jednání 

• volba skrutátorů, předsedy VSS, zapisovatele a verifikátorů zápisu 
• navržení programu VSS, schválení programu VSS 
• zprávy staršovstva sboru, z Kralovic a z Chrástu, a zpráva faráře 
• diskuse o zprávách staršovstva a faráře a jejich vzetí na vědomí  
• zprávy o hospodaření sborů a jejich schválení 
• zpráva revizorů o hospodaření v roce 2022 a její schválení 
• rozpočet na rok 2023 a jeho schválení 
• diskuse o zprávách o hospodaření 
• volba revizorů hospodaření na rok 2023 a dvou náhradníků 
• zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS, obecná diskuse 

 
1) Volby pořadatelů shromáždění 
Všemi hlasy byli zvoleni: 

 skrutátoři – sestra Jana Esterlová, bratr Miloslav Esterle 

 předsedkyně shromáždění – sestra Magdalena Vroblová 

 zapisovatelka – sestra Martina Tonarová 

 verifikátorky zápisu – sestry Dagmar Ženíšková a Jana Kaucká 
 
2) Program 
Zprávy: 

 staršovstva 

 faráře 

 o hospodaření v roce 2022 

 o revizi hospodaření v roce 2022 

 rozpočet na rok 2023 
Volba revizorů hospodaření na rok 2022 a jejich náhradníků 
Zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS a diskuse - Útočiště, Brána aj. 

 
Navržený pořad jednání VSS byl všemi přítomnými (tj. 19) členy sboru schválen. 
 
3) Zprávy staršovstva a faráře sboru  
Zprávu staršovstva o činnosti sboru v uplynulém roce přednesla kurátorka Magdalena Vroblová. 



Byly v ní chronologicky popsány jednotlivé události během roku, shrnut rámec sborového života, 
popsáno fungování sboru během uplynulého roku a poděkováno jmenovitě za jednotlivé činnosti 
a službu ve prospěch sboru.  
Zprávu za kazatelskou stanici v Kralovicích připravil br. Pavel Tersch, přednesla kurátorka 
Magdalena Vroblová. 
Bratr farář Karel Šimr se ve své zprávě zaměřil na podstatu své služby – kázání evangelia, 
vysluhování svátostí a základní úkoly křesťanů: Svědectví – nespoléhat na světské způsoby šíření 
zvěstí, síla je v tom, že nad různými pohledy je to, co nás spojuje a přesahuje. Církev má být 
přístavem, který spojuje lidi, které jinak leccos rozděluje. I když se lišíme, vnímáme, že jsme 
součástí jednoho těla. Bohoslužba – podstatou není forma liturgie, ale otevření se Bohu, jeho 
přítomnosti. Nejde o jednorozměrný monologický akt, ale dialog Boha s jeho lidem, který se jej 
aktivně účastní, není pouhým divákem. Vkusů a estetik je celá řada, není žádné řešení ideální cesty 
– různé způsoby projevu mohou posloužit různým lidem na jejich cestě k Bohu. Diakonie – nyní 
zejména v souvislosti s Útočištěm. Být bezelstní jako holubice ale obezřetní jako hadi, nerozdat se 
druhým, ale ani se jim neuzavřít. Jde o balancování na hraně spravedlnosti a milosrdenství, tvůrčím 
způsobem obojí vyvažovat. 
 
Všechny zprávy byly sborovým shromážděním jednohlasně vzaty na vědomí. 
 
4) Zpráva o hospodaření sboru v roce 2022 
Zprávu o hospodaření sboru v roce 2020 přednesla a k nahlédnutí členům sboru v kopii poskytla 
účetní sboru sestra Marta Esterlová. Zmínila účetní souvislosti sloučení sborů v Chrástu a 
Kralovicích na začátku roku 2022. Sdělila výši vybraných a odeslaných sbírek, repartic, příspěvků 
do personálního fondu atd. a celkový přehled hospodaření. Vysvětlila přitom blíže některé účetní 
položky, jejich tvorbu a vztahy mezi nimi, rovněž v porovnání s minulým rokem. Dárcům bylo 
připomenuto psát při odesílání darů na účet sboru účelové určení jejich daru. Dále požádala 
staršovstvo o svolání jeho zvláštní schůze k ekonomickým otázkám sboru. 
 
5) Zpráva o revizi hospodaření sboru za rok 2022 
Zprávu o revizi hospodaření sboru přednesla sestra Jana Kaucká. Hospodaření bylo shledáno 
v pořádku, a proto revizorky doporučily zprávu o hospodaření za rok 2022 schválit.  
 
Obě zprávy, tj. o hospodaření i revizní, byly sborovým shromážděním jednomyslně schváleny.  
 
6) Rozpočet na rok 2023  
Sestra Marta Esterlová přednesla a vysvětlila návrh na vyrovnaný rozpočet na rok 2023 
zohledňující další navýšení personálního fondu a probíhající projekt Útočiště.  
 
Sborové shromáždění tento návrh rozpočtu projednalo a po zodpovězení vznesených dotazů 
(zejména ohledně výše saláru a výše rostoucích odvodů na personální fond a rostoucích nákladů 
na energie) jednomyslně schválilo.  
 
 
7) Volba revizorů hospodaření na rok 2023 a jejich náhradníků 



Revizory hospodaření byly jednomyslně zvoleny sestry Jana Kaucká a Martina Tonarová, 
náhradníky revizorů byly jednomyslně zvoleny sestry Dagmar Ženíšková a Jana Esterlová. 
 
8) Zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS a diskuse 
 
Informace o pondělní schůzce nově zvoleného seniorátního výboru a staršovstva na faře v Chrástu 
– přátelský rozhovor zaměřený na náš sborový život. Probírána i volba br. faráře na další funkční 
období. Zmíněno, že po deseti letech služby již není opakovaná volba časově omezena. Bratr farář 
již odeslal žádost o schválení další výše jeho závazku ve stejné výši jako dosud, tj. 66 %, předmětem 
diskuse VSS byla délka jeho dalšího funkčního období, zda 2 nebo 3 roky. Schválen návrh VSS, aby 
toto období bylo 3 roky: 17 hlasů pro a 2 se zdrželi. 
 
Projekt Útočiště – br. farář shrnul vývoj: stavba zahájena v lednu 2023, výhled ukončení je 
v červenci 2023, objevily se další nutné výdaje (resp. jejich navýšení). V současnosti schází asi 200 
tis. Kč, možno doplnit ze sborového účtu, další dárci či sponzoři vítáni. 2. 9. 2023 uvažováno o 
slavnostním otevření a uvedení do provozu během podzimu 2023. Tj. potřeba promýšlet 
související otázky. 
Projekt Brána – nová brána již vyrobena v dílně, se stavební firmou domluvena pomoc s instalací 
po jejím dokončení. Vzhledem k přijatým dotacím a grantům s tímto projektem souvisí i navazující 
aktivity sboru, k nimž jsme se zavázali a jež plánujeme. Vstup novou brankou od parkoviště, nová 
nástěnka a knihobudka, nový plot a úprava zámkové dlažby na této straně pozemku – budou 
rovněž vybudovány během léta.  
Uvažujeme o podání grantu na diakonické projekty k získání prostředků na vybavení prostor 
Útočiště. 
 
Řešeny důvody potřebnosti svolání zvláštní schůze staršovstva věnované ekonomickým 
záležitostem sboru za přítomnosti účetní Marty Esterlové. 
 
Úkoly VSS pro staršovstvo 

- nový úvazek br. faráře 
- uspořádání ekonomické schůze staršovstva 

Bylo jednomyslně schváleno. 
 
Z diskuse vzešla dále potřeba: 

- definování pravidel pro praktický provoz projektu Útočiště - návrh na schůzku širšího 
formátu např. tzv. Třicátníků a následně v rámci volebního shromáždění na podzim. 

- kontrola spotřeby elektřiny v přístavbě Útočiště - rozhodnout a sdělit stavební firmě do 
konce měsíce března – úkol pro staršovstvo. (Topení vyřešeno kamny a radiátory, které 
bude možno ze sklepa zavřít.) 

 
 

 
Výroční sborové shromáždění bylo zakončeno společnou modlitbou v 12:17 hod. 
 



 
Zapsala:  ........................................... 
        Martina Tonarová 
 
 
Předsedkyně výročního sborového shromáždění:  ......................................................... 
                 Magdalena Vroblová 
 
 
Verifikátorky zápisu:  .............................................       ................................................. 

       Dagmar Ženíšková        Jana Kaucká 
 
Přílohy: 
1) Prezenční listina přítomných 
2) Zpráva faráře 
3) Zpráva staršovstva  
4) Zpráva kazatelské stanice v Kralovicích 
5) Zpráva účetní sboru o hospodaření sboru v r. 2022 
6) Návrh rozpočtu na rok 2023 
7) Revizní zpráva za rok 2022 


